
P r o t o k ó ł   Nr XX/04
Z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 01 czerwca 2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ czternastu radnych Rady Gminy             -  nieobecni: Zdzisław Botwionionek
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Radny rady Powiatu                                -   Ryszard Stus
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            –  Elżbieta Fryckowska
    Dyrektor Sz. P w Gogolewie                    -   Iwona Warkocka
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Prezes  Zarządu  MZK w Słupsku            -  Stanisław Kozieł
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
3. Interpelacje radnych.

      4.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

6. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/ przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu,
b/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

7. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.
Wójt  Gminy wniósł  o uzupełnienie porządku obrad o pkt.2a – odpowiedzi  na interpelacje
radnych. 
Przewodnicząca Rady wniosła o ujęcie w porządku obrad punktów:
 6  „c”  -  i  6  „e”.  Zarządziła  głosowanie  nad przyjęciem wniosku.  W wyniku głosowania
wniosek został przyjęty jednogłośnie (12 za).
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Następnie  Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  porządkiem  obrad  po  przyjęciu
wniosku. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie
(12 za).
Radny P. Paczesny zgłosił wniosek by w porządku obrad umieścić przejście na oczyszczalnię
ścieków, by tam na miejscu zapoznać się z warunkami pracy jakie tam panują.
 Radny M. Adamowicz zaproponował, by ten punkt ująć w następnym posiedzeniu Sesji, gdyż
dzisiejszy porządek obrad jest napięty. 
Radny Z.  Wandachowicz  natomiast  zaproponował,  by ten  temat  był  tematem posiedzenia
wspólnego wszystkich Komisji Rady.
Radna  J.  Karaś  poparła  wniosek  Pana  Wandachowicz  o  przeanalizowanie  sprawy
oczyszczalni ścieków na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Pana
Wandachowicza.
W wyniku głosowania wniosek Pana Wandachowicz został przyjęty jednogłośnie  /13 za/.

c/ 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół

został przyjęty  (11 za, 1 wstrzymujący) 

Ad 2.

Wójt Gminy Grzegorz Grabowski zaproponował, by na wstępie głos przekazać Panu
Januaremu Senko – Prezesowi Miejskiego zakładu Komunikacji w Słupsku.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska wyraziła zgodę.
J.Senko  przypomniał,  że  zgodnie  z  ustawą  komunikacja  miejska  może  funkcjonować  na
terenie gminy wówczas, gdy gmina ma podpisane stosowne porozumienie. Jeżeli nie będzie
woli wówczas MZK nie będzie funkcjonować na terenie gminy. Podpisanie porozumienia nie
zamyka drogi do szukania innych rozwiązań. Od Państwa będzie zależało jakie ulgi, jakie
ceny będą stosowane. Na dzień dzisiejszy młodzież ucząca się ma ulgę w wysokości 48%,
Państwo będziecie mogli  decydować o wysokości  tej  ulgi.  W MZK jest  bardzo mało ulg
państwowych. Ulgi 50% maja studenci i  kombatanci.  Pozostałe ulgi i ich wysokość zależą
od  państwa.  Podpisanie  porozumienia  nie  wiąże  wójtowi  rąk.  Obecnie  mamy podpisane
porozumienia  miedzy  m.Słupsk  i  gmina  Słupsk  oraz  m.Słupsk  i  gmina  Kobylnica.
Przygotowywane są porozumienia między gmina Ustka i miastem Ustka. 
M.Malinowski  –  Skarbnik  Gminy  w  przypadku  nie  podpisania  porozumienia,  na  terenie
gminy nie będzie funkcjonować komunikacja miejska a regionalna. Na czym polega różnica?
J.Senko poinformował, że w komunikacji regionalnej występuje inny tabor samochodowy, są
wprowadzone  kasy  fiskalne,  zupełnie  inne  wyposażenie  autobusów  i  inne  ulgi.  W
komunikacji  regionalnej  zwrot  utraconych  wpływów  pokrywa  Marszałek  Województwa.
Badania  wykazują,  że  komunikacja  miejska  będzie  szerzej  wychodzić  na  zewnątrz  miast.
Podpisanie porozumienia daje Państwu możliwość wpływu na cenę i godziny kursów. Nie
można porównywać kosztów komunikacji miejskiej z regionalna. Jeżeli  będziecie Państwo
zainteresowani szczegółami przedłożymy szczegółowe badania.  
Radna U. Frankowska wystąpiła z zapytaniem, czy osoby, które ukończyły 75 lat mają prawo
do zniżki.
Aleksandra Leskarska – przedstawiciel MZK poinformowała, że jest to ulga lokalna. Ustawa
mówi o zwolnieniach,  ale ta ustawa nie obejmuje MZK. MZK rządzi  się innym prawem,
ponad 80% ulg zależy od samorządu.
Radna  J.  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem  dotyczącym  samofinansowania,  jakie  koszty
ponosiła by gmina?
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J.Senko  poinformował,  że  do  końca  2004r.  komunikacja  będzie  funkcjonować  na
dotychczasowych zasadach. Do końca roku przedłożymy strukturę przewozów. Od stycznia
2005r.  Wójt,  Prezydent,  Prezes MZK ustalą  zasady na 2005r.  Jeżeli  Państwo podejmiecie
decyzję o niestosowaniu ulg, to wszyscy będą płacić 100% dotyczy to także uczniów szkół
średnich. Jak  już  wspominaliśmy ulgi  podstawowe to niecałe 20%  pozostałe  ulgi  to  ulgi
lokalne,  o których Wy decydujecie.  Komunikacja  miejska jest  „socjalem”- służy uczniom,
rencistą i emerytom. 
A.Leskarska podkreśliła, że co raz więcej miast odchodzi od ulg.
Radna J.Karaś podkreśliła, że nie negujemy tego, że funkcjonuje komunikacja miejska ale
interesuje nas kwestia finansowa. Musimy się dobrze zastanowić na co nas stać.  Wszystkie
ulgi na które się zdecydujemy, będziemy musieli pokryć z budżetu gminy. 
J.Senko poinformował, że w październiku zostaną Radzie przedstawione szczegółowe wyniki.
Radny M.Adamowicz zauważył, że dalsza dyskusja nic nowego nie wniesie. Zwrócił się także
z pytaniem co się stanie jeżeli podpiszemy porozumienie, a w przyszłym roku odstąpimy od
jego realizacji?
J.Senko stwierdził, że gmina ma do tego prawo. Wszystko zależy od woli radnych.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady czy na kwotę ponad 100tys. w skali roku wchodzą
ulgi i tzw. ”gapowicze”?
A. Leskarska poinformowała, że gapowicze nie mogą być wliczani.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy mieszkańcy gminy i miasta Ustka także
muszą  korzystać  z  przystanku  przy sklepie  „Kaufland”,  by dojechać  na  ul.  Szczecińską?
Miało być wygodniej, jest na niekorzyść. Za 3,20 nie dojadę z Dębnicy na ul. Szczecińską,
dodatkowo musze  kupić bilet  za 1.70.  Dużo młodzieży szkolnej  korzysta z kursów na ul.
Szczecińską. 
J.Senko poinformował,  ze jest  to komunikacja przestrzenna, korzysta się z całej  sieci,  ale
należy  wykupić  bilet  okresowy.  Na  linii  Nr  10  chcemy  wprowadzić  pewne  zmiany  i
udogodnienia.  Możemy  się  umówić,  że  niektóre  kursy  będą  się  kończyły  na  ulicy
Szczecińskiej.  Musi  to  być  jednak  decyzja  całej  Rady.  Rozkład  jazdy  jest  żywym
organizmem,  w ciągu tygodnia  możemy zmienić  cały rozkład.   W roku bieżącym po raz
pierwszy będzie obowiązywać rozkład letni. Obecnie wprowadziliśmy bilet na okaziciela, na
który można jeździć wszędzie na całej sieci ( cena 126 zł) oraz kilkakrotnie w ciągu dnia.
Przymierzamy się do wprowadzenia biletu dziennego.
A. Leskarska jeżeli chodzi o przedłużenie kursów na ulicę Szczecińską to jest to sprawa do
załatwienia.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca rady podziękowała Prezesowi J.  Senko za wyjaśnienie
wszystkich rozbieżności i wątpliwości.
J. Senko podziękował za zaproszenie na obrady Sesji. 

Ad 2a
Sprawozdanie  Wójta  Gminy z  działalności  między sesjami  oraz  odpowiedzi  na  wnioski  i
interpelacje.

Wójt Gminy Grzegorz Grabowski poinformował, że radni U. Rączka, I. Tkaczyszyn i
P. Paczesny otrzymali odpowiedzi na piśmie na wniesione wnioski i interpelacje. Zapoznał
radnych z treścią udzielonych odpowiedzi.
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  Radni  są
usatysfakcjonowani z uzyskanych odpowiedzi.
Radna  I.  Tkaczyszyn prosi  o  uzupełnienie  odpowiedzi  na  zgłoszona  interpelacje,  gdyż  z
uzyskanej odpowiedzi w dalszym ciągu nie wynika dlaczego dzierżawca 2/8A płaci podatek
za II kwartały a nie jak pozostali za cały rok.
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Wójt żałuje, ze dzisiaj nie ma Pana Dańczaka, bo wyjaśniłby ten temat do końca. Ja z tego co
jestem zorientowany mogę powiedzieć, że właścicielami tej działki zostaliśmy w formie aktu
notarialnego w tym roku. Jako dzierżawca na podnajem musieliśmy mieć zgodę z Agencji.  
Mam nadzieję, że teraz będziemy mogli do tego kompleksu ziemi podejść w inny sposób,
należy podjąć także pewne działania w temacie stowarzyszenia „Dobra Truskawka”.
Zyta Rytelewska _ Przewodnicząca Rady  jak rozumiem ten temat będzie uzupełniony przez
Pana Dańczaka.
Radny P. Paczesny zauważył, że pracownicy udzielają nie rzetelnych informacji. Podał jako
przykład odpowiedź na swoją interpelację. Pan Dańczak wie, że odpowiadał leśnikowi. Jak w
uzasadnieniu można się powoływać na odnowienie lasu. Drzewa, które są wycinane pochodzą
z lasu 60-io letniego,  jak można powoływać się  na poprawienie natury. Natura już  swoje
zrobiła  i  nie  można  jej  poprawić.  Bulwersuje  mnie,  że  pracownik  nie  podaje  podstawy
prawnej. Ja w dalszym ciągu uważam, że nie mógł Pan podpisać takiej decyzji. Nie oskarżam
Pana, ale pracownik który przygotowuje sprawy merytorycznie winien dokładnie analizować
decyzje.  Jestem  nie  usatysfakcjonowany  udzielona  odpowiedzią.  Proszę  o  udzielenie
ponownej odpowiedzi wraz z podstawą prawną. Uważam, że każda odpowiedź na interpelację
powinna być podparta przepisami prawa.
Wójt  poparł  wniosek  Pana  Paczesnego,  następnie  przedłożył  sprawozdanie  z  działalności
między sesjami. 

Ad 2

Na wstępie Wójt  poinformował  Radnych o  przygotowaniach   do  przeprowadzenia
wyborów  do  Parlamentu  Europejskiego.   Na  terenie  gminy  utworzono  6  obwodów
wyborczych tj. w Dębnicy Kaszubskiej –2,  Borzęcinie, Motarzynie, Gogolewie i Budowie.
Powołano Komisje Wyborcze na podstawie zgłoszeń Komitetów Wyborczych w składach po
11  osób.  W  biurze  Ewidencji  Ludności  są  przygotowane  spisy  wyborców,  które  są
udostępniane  do  wglądu w godzinach pracy Urzędu.  Poinformował,  że  spłacono 500 tys.
zadłużenia  wobec  Firmy  „MITEX”.  Przeprowadzałem  rozmowy  z  dyrektorem  ANR  w
sprawie nabycia gruntów pod plantację wierzby energetycznej oraz funduszy na modernizacje
planowanej do przejęcia  infrastruktury komunalnej i mieszkań. W dalszym ciągu pomagamy
rolnikom  w wypełnianiu  wniosków o  dopłaty obszarowe.  Sprzedano  obiekt  byłej  Szkoły
Podstawowej  w  Dobieszewie  Panu  Z.  Damaszke  za  60  tys.  Rozpoczęto  procedurę
przetargową  na  wyłonienie  wykonawcy  inwestycji   pn.  Remont  Szkoły  Podstawowej  w
Dębnicy Kaszubskiej.  Z uwagi na złożenie 1 oferty unieważniono przetarg na budowę szatni
na  boisku  w  Dębnicy  Kaszubskiej.   Złożono  wniosek  o  dofinansowanie  budowy  hali
widowiskowo-sportowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  w  ramach  kontraktu  wojewódzkiego.
Zgłoszono remont  Szkoły Podstawowej  i  Sali  Gimnastycznej  w Motarzynie  oraz  budowę
chodnika  i  przejścia  dla  pieszych  w  Dębnicy  Kaszubskiej  przy  ul.  Zjednoczenia.
Przeprowadzamy analizę możliwości podłączenia Ośrodka Zdrowia do pieca CO w kotłowni
Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Otrzymaliśmy 30 tys. na zaadoptowanie parteru
Ośrodka Zdrowia na Ośrodek pomocy Społecznej. Przygotowano powierzchnie pod budowę
nowego chodnika z płytek polbrukowych przy kościele w Budowie. Naprawiono mostek przy
ul. Lipowej w Dębnicy Kaszubskiej. Poinformował także, ze wyjazd do Łambinowic został
przełożony na III dekadę lipca.
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem dotyczącym gruntów pod wierzbę energetyczna.
Wójt poinformował, ze mamy program i chcemy pozyskać z agencji grunty na cen cel.
Radny S. Maśliński chciał się dowiedzieć kiedy będzie remontowany most w Skarszewie.
Wójt przypomniał, że w budżecie na to zadanie mamy zasilenie w wysokości 100 tys. Jeżeli
nie  otrzymamy środków finansowych z  zewnątrz  nie  będziemy w stanie  zrealizować  tego
zadania. W ciągu najbliższego tygodnia będzie podjęta decyzja.
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Radny Z. Wandachowicz chciał się dowiedzieć, czy na drogi wróci jeszcze równiarka, gdyż
nie wszystkie drogi zostały naprawione.
Wójt poinformował, ze równiarka przerwała pracę z uwagi na awarie, jesteśmy zadowoleni z
jakości wykonanych usług i równiarka powróci na drogi celem dokończenia prac.

Ad 3

Radny  D.  Ostrowski  przypomniał,  że  w  roku  ubiegłym  zlikwidowano  szkoły  w
Budowie i Dobieszewie. W Budowie miały pozostać klasy „O” – III. Obecnie likwiduje się za
plecami „O”. Uważam, że jeżeli  w tym roku nie utworzymy, to przypuszczam, że już ten
temat będzie zamknięty. Doprowadzimy do samolikwidacji tej placówki. Subwencja na dzieci
przejdzie  do Niepogledzia,  gdyż większość dzieci  tam podejmie naukę z  uwagi  na lepsze
warunki  dowozu.  My natomiast  będziemy musieli  dopłacać duże pieniądze do utrzymania
Szkoły w Motarzynie. Obiekt szkolny w Budowie jest w stanie dobrym. Minął już okres niżu
demograficznego,  co  roku  jest  większa  liczba  dzieci  w  wieku  szkolnym.  Chciałbym się
dowiedzieć jaka jest polityka wobec tego obiektu?.
Radna E. Kuklińska przedstawiła kalkulację utrzymania klasy „0” w Budowie i wykazała, że
gmina  pozostawiając  tam  te  dzieci  zyskuje.  W  przypadku  przejścia  dzieci  do  Szkoły  w
Niepoględziu  gmina  straci  na  subwencji.  Utrzymując  klasę  „0”  w  Budowie  nie  stracimy
finansowo. Likwidacja „0” jest decyzja krótkowzroczną.  
Radna U. Rączka zwróciła się o:
- zobowiązanie pracowników socjalnych do kontaktów z sołtysami podczas ich pobytu na
terenie sołectwa,
- zainteresowanie się OPS rodziną Państwa Grajczyk z Gałęzowa. W tym punkcie chciała by
się dowiedzieć, czy OSP w ogóle zna sprawy i problemy tej rodziny. ( troje dzieci w tym
jedno niepełnosprawne),
-  zaproszenie  Dyrektora  Poczty  Polskiej  na  następną  Sesje  lub  na  wspólne  posiedzenie
Komisji Rady, celem zapoznania z dalszym przebiegiem reformy w tej placówce oraz sposobu
poprawy obsługi klienta w placówce w Dębnicy Kaszubskiej,
- zapewnienie prawidłowego dowozu mieszkańców gminy na festyny. Bardzo często kierowcy
nie  wjeżdżają  do wszystkich  miejscowości.  Najczęściej  jest  tak,  że  informacja podana na
afiszu nie pokrywa się z harmonogramem, który otrzymuje kierowca. 
- wyjaśnienie sprawy mieszkania Pana Pecynis zam. w Kotowie. Zamieszkuje on w budynku,
który można  zaadoptować  na  2  mieszkania.  Najemca  obecnie  odbywa służbę  wojskową.
Radna proponuje znaleźć najemcy mniejsze pomieszczenie a budynek po remoncie przyznać 2
potrzebującym rodzinom.      
-  wyjaśnienie  zamierzeń  gminy  w  sprawie  zrujnowanych  obiektów  mieszkalnych  w
miejscowości Kotowo i Budowo, budynki grożą katastrofa budowlaną. 
Radna U. Frankowska prosi o udzielenie informacji w sprawach dotyczących:
- terminu przełożenia chodnika łączącego ul. Zjednoczenia z Zajęczą w Dębnicy Kaszubskiej,
- terminu ukończenia prac na drogach ( chodzi o dokończenie prac już rozpoczętych, a nie
dokończonych),
- rozważenia możliwości zamontowania lampy oświetleniowej na wymienionym słupie.
Radna  E.  Kuklińska  poparła  interpelację  Radnej  U.  Rączka  w  sprawie  poprawy
funkcjonowania dowozu na festyny. Takie incydenty zdarzają się co raz częściej. Wcześniej
nie zgłaszaliśmy tego problemu. Obecnie stało się to regułą.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że do Niepoględzia afisze o festynie
w ogóle nie dotarły ani harmonogram dowozu.
Radny  P.  Paczesny  prosił  o  zwiększenie  nadzoru  nad  pracownikami  a  także  osobami
nadzorującymi  zatrudnionych  w  ramach  prac  interwencyjnych  i  publicznych.  Podczas
wykonywania prac przy naprawie mostu w Dębnicy Kaszubskiej  ul.  Lipowa pracownicy i
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nadzór byli pijani. Nie wyobrażam sobie by w dzisiejszych czasach pracować po spożyciu
alkoholu. Dobrze, że zarządził Pan inwentaryzacje sprzętu w ZGK. Powinniśmy znać wartość
mienia tego zakładu. Obecnie nie można tego stwierdzić.  Jeszcze raz prosił  o wyjaśnienie
oznakowania ulicy Piaskowej. 
Radny K. Olech zwrócił uwagę na nieporządek panujący na stadionie sportowym w Dębnicy
Kaszubskiej. Chciałby się dowiedzieć kto jest administratorem tego terenu oraz rozważenie
możliwości zatrudnienia tam osoby, która w okresie od kwietnia do października sprawowała
by nadzór  nad  stadionem.  Do  dnia  dzisiejszego  nie  jest  obiekt  posprzątany po  ostatnim
festynie. Panuje duży nieporządek. Ponowił interpelacje w sprawie zmiany lokalizacji koszy
na  odpady  plastikowe  i  szkło  zlokalizowane  w  centrum  Dębnicy  przy  sklepie  Pana
Rudzikiewicza  (Sklep Nr 1) oraz przesunięcia przystanku PKS i zatoki autobusowej w stronę
Poczty. Zwrócił także uwagę na złe oznakowanie Dębnicy Kaszubskiej. Przybywa środków
transportu. Brak znaków drogowych zwłaszcza przy skrzyżowaniach.
Radny M.  Adamowicz  w uzupełnieniu  interpelacji  Pana  Olecha  zwrócił  uwagę,  że  jeden
pojemnik przy sklepie Nr 1 jest pojemnikiem prywatnym.
R. Stus Radny Rady Powiatu zwrócił się z pytaniem w sprawie trybu postępowania Gminy z
osobami, które spalają plastyki. Zwrócił także uwagę na nieprawidłowości przy pozbywaniu
się  nieczystości  –  śmieci  przez  niektórych  mieszkańców.  Mieszkam w okolicy gdzie  są
wąwozy i właśnie tam wyrzuca się wiele nieczystości. Dużo mówimy o umowach. Uważam,
ze należy podjąć kroki dyscyplinujące społeczeństwo. 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi na zgłoszone interpelacje:
dot.  interpelacji  Pana Stusa poinformował,  że w przyszłym tygodniu Pan Dańczak wraz  z
Policjantem dokona lustracji terenu. Jeżeli chodzi o palenie plastików to wszyscy wiemy, że
ni wolno tego robić. W trybie administracyjnym tego nie zlikwidujemy. Jest to temat trudny,
możemy tylko ograniczyć.
dot. interpelacji Radnego K. Olech poinformował, ze jutro wyda polecenie zmiany lokalizacji
tych pojemników, które miały być przeniesione. Rozważana jest także możliwość ustawienia
ponownego koszy metalowych w centrum Dębnicy na drobne nieczystości.  Jeżeli chodzi o
oznakowanie to proponuję  wspólną poszerzona o udział Pana Gardzielewskiego wizytację
Dębnicy  Kaszubskiej  i  dokładne  przeanalizowanie  stanu  oznakowania  dróg.  W  sprawie
zmiany lokalizacji  przystanku  i  zatoki  poinformował,  że  w  2004r.  nie  będzie  to  zadanie
realizowane, z uwagi na brak środków finansowych w budżecie Gminy, a Zarząd Dróg nie jest
tym zainteresowany. Wystąpiliśmy do Zarządu Dróg o przyjęcie tego zadania do realizacji w
2005r.  Odnośnie  stadionu  poinformował,  że  brak  jest  formalnego  właściciela.  Coś  z  tym
trzeba będzie zrobić. za obecnie panujący nieporządek winny jest organizator festynu. Służby
porządkowe  nie  wywiązały  się  w  sposób  należyty  z  obowiązków.  Jutro  stadion  będzie
doprowadzony do  porządku.  Przemyśle  temat  zatrudnienia  osoby nadzorującej  stadion  w
sezonie wiosenno-letnim. Przygotowaliśmy dwa programy, może dostaniemy ludzi.
dot. interpelacji Radnego P. Paczesnego poinformował, że przyznaje mu rację, ze w obecnych
czasach,  kiedy naprawdę trudno o pracę nie  powinny się zdarzać przypadki picia podczas
pracy. Niestety zdarzają się. Czasami trudno podjąć decyzje o zwolnieniu z uwagi na sytuację
rodzinną, bo i tak wrócą na garnuszek gminy. Odnośnie oznakowania ulicy Piaskowej uważa,
że oznakowanie jest zgodne z przyjętą uchwałą, ale sprawę ponownie wyjaśni Pan Dańczak.
dot. interpelacji Radnej U. Frankowskiej poinformował, że równiarka wróci jeszcze na teren
gminy i  zostaną  dokończone  wcześniej  rozpoczęte  prace.  Odnośnie  przełożenia  chodnika
zapewnił, że obecnie przymierzamy się do tego zadania, i że wszystko idzie we właściwym
kierunku. W sprawie oświetlenia ulicznego poinformował, że lampa nie została założona w
ramach  oszczędności.  Obecnie  przymierzamy  się  do  zmiany  funkcjonowania  oswietlenia
ulicznego na terenie gminy więc temat jest otwarty.
dot. interpelacji Radnej U. Rączka poinformował, że za dowóz mieszkańców gminy na festyn
odpowiedzialny był Zastępca Pan Bejnarowicz. Dowóz był zapewniany naszymi kierowcami
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ze  szkół.  Jeżeli  coś  nie  wyszło  to  przepraszam.  Przy  organizacji  następnych  zwrócimy
większą uwagę na zapewnienie właściwego dowozu. Jeżeli chodzi o Niepoględzie to była u
mnie  delegacja  ze  Stowarzyszenia  „SPERANDA”  i  zapraszałem  osobiście  do  udziału  w
festynie.  Nie  potrafię  odpowiedzieć,  czy  były  afisze.  Jeżeli  chodzi  o  zaproszenie  Pani
Dyrektor Poczty Polskiej, to uważam, że jest to wskazane i na pewno znajdzie czas by wziąć
udział  w posiedzeniu  następnej  sesji  by wyjaśnić  nam wszystkie  wątpliwości.  Generalnie
wiemy, że dąży się by na terenie gminy funkcjonował tylko jeden Urząd Pocztowy. Odnośnie
Państwa Grajczyk Wójt  poinformował, że ta rodzina jest pod stałą opieką OPS, który z tą
rodziną współpracuje na bieżąco. Jest także zaskoczony informacją, że pracownicy opieki nie
konsultuje się z sołtysami podczas ich pobytu w terenie
Radna  U.  Rączka  zwróciła  się  dodatkowo  z  pytaniem,  czy  ta  rodzina  otrzymuje  pomoc
finansową.
Szustak Krystyna – kierownik OPS poinformowała, ze zasiłki z OPS są głównym dochodem
tej rodziny.
 dot.  interpelacji  Radnego D.  Ostrowskiego Wójt  poinformował,  że  za działalność szkoły
odpowiada  Dyrektor.  Ostatnio  dużo  się  mówi  na  temat  klasy  „0”  w  Budowie.  W  roku
szkolnym 2004/2005 wg stanu ewidencji ludności jest 9 dzieci, na 2005/2006 – 14 dzieci. W
Motarzynie 15 dzieci. Od roku bieżącego mamy obowiązek tworzenia klas „0”. Uważam, że
może być  jedna klasa w Motarzynie.  Są  obawy Radnego,  że dzieci  nie  pójdą do szkoły
własnej tylko do Społecznej w Niepoględziu. Przeżyliśmy wiele miesięcy w kontekście walki
środowiska  o  szkołę.  Część  dzieci  zasila  szkołę  w  Niepoględziu.  Rodzice  mają  prawo
wyboru. Ci którzy zdecydowali się posłać dzieci doi Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej są
zadowoleni  ze  swojej  decyzji.  Dzieci  maja  zapewnione  dobre  warunki  do  nauki.  Spraw
przyszłego roku jest nie przesądzona. Do tych spraw nie można podchodzić emocjonalnie.
Przy podejmowaniu decyzji są „+” i „-„. Komisja Oświatowa (stosunkiem głosów 3:2) była za
połączeniem klas „0” w Budowie i Motarzynie. Jeżeli chodzi o stronę finansową to klasy „0”
na dzień dzisiejszy są zadaniem własnym gminy, nie otrzymamy na nie żadnej subwencji.
Wójt podejmuje jednoosobowo decyzje bo zatwierdza projekt organizacyjny szkoły.  
 Radny D. Ostrowski uważa, ze powinniśmy mieć przyjętą jakąś politykę oświatową, którą
powinniśmy realizować, a Wójt tą decyzją zamyka sobie drogę na II kadencje.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady prosi by Niepogledzia nie traktować jako straszaka.
Problemy powinny być rozstrzygane merytorycznie  przy użyciu właściwych argumentów a
nie na zasadzie szantażu. Jestem tym zbulwersowana. 
Radna J. Karaś przypomniała, ze była jedną z tych osób, które uczestniczyły w rozmowach w
środowisku. Sytuacja nas do tego zmusiła. W Budowie informowaliśmy, ze zostawiamy małe
dzieci , ale dla 9 dzieci to jest to klasa „luxus”. W porównaniu do innych szkół na terenie
gminy to jest nauczania indywidualne.  W Motarzynie jest zapisane 14 lub 12 dzieci. Stoję na
stanowisku  połączenia  tych klas  i  utworzenia  jednej,  ale  nauczanie  może  odbywać się  w
Budowie,  nam  to  jest  obojętne.  Dyrektor  nas  zapewniał,  ze  utrzymanie  dwóch  klas  nie
przyniesie strat dla gminy. Ma pan rację Panie Darku celem zmiany w systemie oświaty na
terenie gminy było stopniowe likwidowanie małych szkół.
Radny P. Paczesny może spróbujemy negocjacji w tej sprawie.
Radny  D.  Ostrowski  chciałbym zobaczyć  zapisy  w  protokołach  dotyczące  informowania
społeczeństwa o stopniowym likwidowaniu szkoły w Budowie. Zgodnie z tym co pamiętam
miały zostać w Budowie klasy „0”-III”. Dziwię się, że Pani jest nauczycielką. Dobrze, ze jest
już Pani na emeryturze. W ogóle nie myśli Pani o koleżankach i kolegach.
Radna J. Karaś poinformowała, że w Budowie może zaistnieć taka sytuacja, że budynek nie
będzie  wykorzystywany  do  celów  dydaktycznych.  Takie  były  cele  zmiany  obwodów
szkolnych w ubiegłym roku.  Takie są realia dzisiejszych czasów. Utrzymanie obiektów jest
kosztowne. Dyrektor nam przekazywał, że w przyszłym roku do szkoły w Budowie było by 14
dzieci, to ja uważam, że wtedy możemy wrócić do tematu.
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Radny M. Adamowicz przypomniał, ze był za całkowitą likwidacja szkoły w Budowie, ale
skoro decyzja Rady była o pozostawieniu klas „0”-III to nie należy robić huśtawki i w jednym
roku otwierać klasę „0” a w drugim nie. Należy podjąć decyzję o tym czy  utrzymujemy ta
szkołę czy ją likwidujemy.
Radny P. Paczesny poinformował, że jego stanowisko w sprawie likwidacji szkół było takie
samo jak Radnego Adamowicza. Uważa, że należało to zrobić jednym cięciem, teraz by nie
bolało. Poprosił Panią Sekretarz o odczytanie Uchwały dotyczącej  likwidacji szkół.
Radna U. Rączka zwróciła uwagę, że biorąc pod uwagę dane statystyczne to za 10 lat będzie
trzeba zamknąć szkołę w Motarzynie i wszystkie dzieci dowozić do Dębnicy Kaszubskiej.
Radna J. Karaś poinformowała, że taka sytuacja może nastąpić.
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem ile dzieci zapisanych jest do „0” w Borzęcinie.
E. Fryckowska – Dyrektor Szkoły w Dębnicy poinformowała, ze 18.
Radny P. Paczesny  biorąc pod uwagę wolę Rady, że przy podejmowaniu decyzji o zmianie
sieci  szkół  był  kompromis  o  zostawieniu  w tych budynkach małych dzieci,  to  jeżeli  nie
wpłynie na dodatkowe koszty, to uważam, ze powinniśmy utrzymać tę klasę w Budowie. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem dotyczącym nauczyciela, który tam pracuje. 
Radna U. Rączka poinformowała, ze nauczyciel w roku szkolnym 2003/2004 był na urlopie.
Radna J. Karaś praktycznie nie ma tam nauczyciela.
Radna U Rączka jest nauczyciel, który po urlopie od września wraca do pracy. 
Sekretarz  poinformowała,  że  praktycznie  nie  ma  tam  nauczyciela.  Nauczyciela  trzeba
zatrudnić, a łączny koszt etatu nauczycielskiego to około 40 tys. Były poruszane argumenty,
ze  dzieci  przejdą  do  Niepoględzia,  ale  to  rodzice  decydują  gdzie  poślą  dzieci.  Wszyscy
pamiętamy, że wyraźnie określaliśmy nas stosunek do zamiaru likwidacji szkoły w Budowie.
Na każdym zebraniu podkreślaliśmy, że jest to wygaszanie tej szkoły. W przypadku Borzęcina
nie można podjąć takich kroków, gdyż jest to duża ilość dzieci i Debnica Kaszubska ich nie
przejmie.  
Radny D. Ostrowski ponownie proszę o wgląd do protokołów z zebrań, uważam, że takie
stwierdzenia winny być zapisane.
Sekretarz poinformowała, ze subwencja oświatowa dla gminy wynosi ok. 5 mln., a wydatki
ponad 9 mln. Są to duże pieniądze, nie stać nas na utrzymanie takiej siatki, takich obwodów.
Musimy dyrektorowi zapewnić te środki  
Radna J. Karaś poprosiła o wyjaśnienie dotyczące nauczyciela w  szkole w Budowie. Uważa,
że członkowie komisji  zostali  wprowadzeni  w błąd,  gdyż przekazano nam na posiedzeniu
komisji, że nauczycielowi należy wypłacić odprawę. 
Wójt  poprosił  o dalsze kontynuowanie sesji zgodnie z przyjętym porządkiem, a on w tym
czasie podejmie decyzje dotyczącą szkoły w Budowie.
Radny  D.  Ostrowski  poprosił  o  poinformowanie  Radnych  o  podjętej  decyzji  przed
głosowaniem o udzielenie absolutorium.
Wójt  każda  decyzja,  bez  względu na  ich  wagę wymagają  właściwego podejścia  do  nich.
Przesłanki w tym wypadku jednoznacznie wskazują no to, że winna być tylko jedna klas „0”
w  Motarzynie.  Nie  zawsze  jednak  należy  patrzeć  na  stronę  finansową,  czasami  należy
spojrzeć na dobro społeczne. Nauczyciele ze szkoły w Budowie zrobili dobrą robotę, by te
dzieci  pozostały w  szkole  w  Budowie.  Jeżeli  Dyrektor  szkoły  przedstawi  mi  dokumenty
potwierdzające, że utrzymanie klasy „0’ w Budowie nie podniesie kosztów utrzymania tej
placówki to wyrażam zgodę na jej pozostawienie. Jeszcze dzisiaj będę rozmawiał osobiście z
dyrektorem.  Dyrektor  zapewniał  mnie,  że  zmieszczą  się  w  wydatkach.  Jednocześnie
zaznaczam, że jeżeli we wrześniu okaże się, że liczba dzieci będzie mniejsza niż 9 to w tym
wypadku nastąpi połączenie z Motarzynem.

Ad 4.
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Zyta Rytelewska -Przewodnicząca  Rady zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy są  jeszcze
jakieś wnioski.
Radny P. Paczesny zgłosił wniosek o wyrażenie zgody na przeprowadzenie przez członków
Komisji Rewizyjnej wyrywkowej kontroli kart drogowych za miesiąc kwiecień następującego
sprzętu będącego w dyspozycji ZGK tj. MAZ, BIAŁORUS, BECZKOWÓZ.  Będąc w terenie
często po godzinach pracy spotyka ten sprzęt. Ma swoje uwagi i spostrzeżenia i chciałby je
porównać. Jeżeli Rada uzna za stosowne to można tę kontrolę poszerzyć. Ta kontrola będzie
połączona z rekontrolą wcześniej przeprowadzonej kontroli działalności ZGK.  
Wójt zaproponował rozszerzenie kontroli na miesiąc maj.
Skarbnik Gminy prosił o rozszerzenie kontroli o kalkulację roboczo-godziny na wymieniony
sprzęt. Sądzę, że stawki jakimi zakład obciąża Gminę są za wysokie, można je stosować w
stosunku do jednostek obcych, a nie macierzystej.
Zyta  Rytelewska  Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Pana
Paczesnego z uwzględnieniem wniesionych uwag.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/.

 Ad. 5

Z. Rytelewska –Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenia
sprawozdań o działalności między sesjami.
a/

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  P.  Poczesny  poinformował,  że  odbyła  3
posiedzenia  w  tym  1  wspólne  z  Komisją  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki.   Na
posiedzeniach Komisji zajmowano się  omawianiem sprawozdania z wykonania budżetu za
2003r.,  sporządzeniem  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  dla  Wójta  oraz  opiniowaniem
uchwał na dzisiejszą sesje.
b/

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  j.  Karaś  poinformowała,  że
Komisja odbyła 3 posiedzenia w tym jedno wspólne z Komisją Rewizyjną. Na posiedzeniach
Komisja  zajmowała  się  badaniem  planu  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury,
opiniowaniem arkuszy organizacyjnych szkół na rok szkolny 2004/2005 oraz opiniowaniem
uchwał na bieżącą sesję. 
c/

Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  U.
Rączka  poinformowała,  że  Komisja  odbyła  2  spotkania.  Komisja  zajmowała  się  sprawą
likwidacji placówek pocztowych na terenie gminy i funkcjonowaniem placówki w Dębnicy
Kaszubskiej.  Byliśmy w Krzyni  w obiekcie,  który jest  przekazywany dla  Urzędu  Gminy.
Obiekt  jest  w stanie  dobrym i  przy niewielkim nakładzie  będzie  tam można organizować
wyjazdy letnie dla dzieci z terenu gminy. Opiniowaliśmy uchwały na dzisiejszą sesję.
  

Ad 6a

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa  Olech o przedstawienie  projektu  uchwały w sprawie  przyjęcia  sprawozdania z
wykonania budżetu za 2003r.
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  wykonanie  budżetu  było
tematem  posiedzenia  wspólnych  Komisji  Rady  w  dniu  23.04.2004r.  i  poprosiła
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Wiceprzewodniczącego  Rady  Krzysztofa  Olech  o  odczytanie    Uchwały  Nr  182/4/2004
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Gdańsku  z  dnia  21.04.2004r.w
sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu.
Zyta Rytelewska –Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem.
Piotr  Paczesny – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że opinia  w sprawie
wykonania  budżetu  za  2003r  i  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  była  tematem
posiedzenia wspólnych Komisji Rady, które odbyło się dnia 23.04.2004r., oraz posiedzenia
Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  11.05.2004r.,  na  których  po  burzliwej  dyskusji  pozytywnie
zaopiniowano wykonanie budżetu za 2003r. i  wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi
Gminy.
Przewodniczący Komisji  zwrócił  się  do  Wójta  o  zwrócenie  większej  uwagi  w 2004r.  na
następujące niedociągnięcia w pracy urzędu m.in.:
-  ściągalność podatku – windykacja jest  mało skuteczna,  brak zabezpieczeń hipotecznych,
brak ewidencji „należności przedawnionych” (powyżej 5 lat),
- brak weryfikacji deklaracji podatkowych w terenie,
-  bardziej  wnikliwą  analizę  decyzji   umorzeń  podatku  (  dotyczy  umorzeń  podmiotom
gospodarczym – dot. spółki SPV). Udokumentowanie tego umorzenia jest mało wiarygodne.
Jadwiga  Karaś  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  poparła
radnego Paczesnego w sprawie umorzeń dla SPV, gdyż właściciel wymusza to na gminie a
ludzi zatrudnia kiedy ich naprawdę potrzebuje, i zwalnia kiedy ich nie potrzebuje. Uważa, że
takie gesty ze strony Urzędu w stronę SPV są niewskazane.
Grzegorz Grabowski – Wójt  Gminy poinformował, że  było jedno umorzenie Spółce SPV.
Przedstawi Komisji Rewizyjnej odpowiednie  dokumenty celem pełnego wyjaśnienia sprawy.
Piotr Paczesny poinformował, ze podczas kontroli przedstawiono komisji 2 decyzja.
Krzysztof  Olech –  Wiceprzewodniczący Rady zwrócił  się  z  pytaniem,  czy SPV zapłaciło
podatek za 2003r.
Grzegorz  Grabowski  –  Wójt  Gminy poinformował  radnych, ze  SPV zapłaciła  podatek za
2003r. Umorzenie dotyczyło roku 2002.
Innych wniosków do sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2003r. nie wniesiono.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania jawnego, na skład Rady 15 osób, obecnych przy głosowaniu 12,
uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2003 rok
została przyjęta 11 głosami, przy 1 wstrzymującym się. 

Ad 6b

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa  Olech  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Wójtowi Gminy.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Grzegorz  Grabowski  –  Wójt  Gminy  przypomniał,  że  uchwalając  budżet  na  2003r.
zatwierdzono wydatki do sierpnia 2003r. W dziale oświata nastąpiły zwiększenia o 1.200 tys..
Zmniejszyliśmy deficyt o 120 tys. Przedstawił decyzje podjęte przez radę i Wójta związane z
wykonaniem budżetu w 2003r. Podkreślił, że funkcję Wójta w 2003r. wykonywał w sposób
właściwy, nie ujmujący Radzie.  Zwrócił się z prośbą o udzielenie absolutorium.
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  Przewodniczącego  Komisji
Rewizyjnej  Pana  Piotra  Paczesnego o odczytanie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2003r.
Piotr  Paczesny  odczytał  opinię  Komisji  Rewizyjnej  zawartą  w  protokole  Nr  39/2004  z
posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 11 maja 2004r. Podkreślił jednocześnie duży wkład
Wójta  w  pozyskiwanie  środków  finansowych  na  działalność  z  zewnątrz.  Wytkną  także
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mankament Wójta m. in. despotyzm. Rada oczekuje od Wójta rzetelnej współpracy. Rada nie
chce  wkraczać  w  kompetencje  Wójta,  ale  chce  być  na  bieżąco  informowana  o
podejmowanych działaniach i decyzjach.
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  odczytała  Uchwałę  Nr  209/IV/2004  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 19 maja 2004r. w sprawie
opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  o  udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania budżetu za 2004r.
Marian Adamowicz – członek Komisji rewizyjnej poinformował, że decyzja nie była łatwa.
Podczas  rozmowy  z  Wójtem  zwróciliśmy  uwagę  na  nie  prawidłowości,  które  Komisja
stwierdziła podczas kontroli. Wójt obiecał eliminować stwierdzone nie prawidłowości. 
Innych uwag i wniosków nie zgłoszono.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W  wyniku  głosowania  jawnego,  na  skład  Rady  15  osób,  obecnych  przy  głosowaniu  12
uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy została przyjęta 11 głosami za,
przy 1 wstrzymującym. 

 6c
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

K.Olech o odczytanie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania Gminnego
Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2003r.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  poinformowali,  że  projekt  uchwały  został  pozytywnie  zaopiniowany  na
posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 12 za/. 

6 d
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  rady  K.

Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie
Gminy Dębnica Kaszubska na 2004r.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał  projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad projektem.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 12 /.

6 e
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.

Olech o odczytanie  projektu  uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne  nabycie
nieruchomości wraz z towarzyszącymi obiektami infrastruktury technicznej od Nadleśnictwa
Łupawa. 
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/.

6 f
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Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.
Olech  o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie  przyznania  pierwszeństwa w nabywaniu
budynków, lokali mieszkalnych i użytkowych ich najemcom i dzierżawcom oraz określenia
zasad  sprzedaży  i  stosowania  bonifikat  przy  sprzedaży  budynków  i  lokali  mieszkalnych
stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 12 za/.

6 g
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady K.

Olech  o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego
pomiędzy  Gminą  Miejską  Słupsk  a  Gminą  Debnica  Kaszubska  w  zakresie  zbiorowego
transportu lokalnego.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały .
Radny P. Paczesny uważa, że linia 11 nie przynosi strat MZK. Po prostu szukają pieniędzy.
My nie mamy wpływu na podstawę ceny biletu. Nie jestem przekonany, czy w tej sprawie
wymagane jest  porozumienie.  Za te pieniądze,  które bierze MZK możemy znaleźć innego
przewoźnika.
Radna E. Kuklińska uważa, że P PKS za te pieniądze także przejmie obsługę.
Wójt poinformował, że nie wiadomo jak będzie z PPKS, które jest w trakcie restrukturyzacji.
Uważa,  że  nie  zachodzi  potrzeba  szukania  innych  przewoźników.  Na  tym  etapie  nie
wchodzimy w spółkę z MZK.
Radny K. Olech chciał się dowiedzieć czy porozumienie stanowi załącznik do uchwały.
Z.  Rytelewska  poinformowała,  że  tak  i  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  K.  Olech  o
odczytanie projektu porozumienia.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt porozumienia.
Radny P. Poczesny prosił o zauważenie, że zbliża się rok 2005, wszelkie ulgi będą skasowane
jeżeli  nie  dopłacimy  z  budżetu.  Czy  inny  przewoźnik  będzie  mógł  wejść  jeżeli  nie
przedłużeniu umowy oraz w przypadku wyśrubowania  cen biletów przez MZK?
Wójt uważa, że ważną sprawą przy wprowadzaniu nowego przewoźnika liczy się także jego
wiarygodność. Zgłaszał się do mnie klient, który chciał wejść z usługami transportowymi na
teren naszej gminy, ale jego wiarygodność pozostawiała wiele do życzenia.
R.  Stus  Radny  Rady  Powiatu  uważa,  że  przyjmując  ulgi  w  taborze  MZK  można  by
wyselekcjonować  młodzież  uboga  i  dobrze  sytuowaną.  Większe  ulgi  zastosować  dla
młodzieży ubogiej.
Radca  Prawny  poinformowała,  że  przyjmując  porozumienie,  przyjmujemy  ulgi,  które
aktualnie obowiązują. 
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /9 za, wstrzymujący 1, przeciw 2/. 

Ad 7.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 15ºº.

Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                               Przewodnicząca Rad

  /-/ Zyta Rytelewska
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